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Шкадую, што не так многа часу, як 
магла б, праводзіла з блізкімі людзь-
мі, якіх ужо няма на гэтым свеце.

Праца i iдэальны адпачынак

Мне падабаецца паглыбляцца 
ў новыя цікавыя сферы. Год таму 
хадзіла на курсы дыктарскага май-
стэрства да Зінаіды Аляксандраўны 
Бандарэнка. Зараз захапілася псіха-
логіяй і пайшла на перападрыхтоўку 
па гэтай спецыяльнасці, хоць працу 
мяняць не збіраюся.

Для мяне выкладанне ва ўніверсітэ-
це – любімы занятак, справа найперш 
для душы. Я вельмі люблю літарату-
ру, мне падабаецца гаварыць з людзь-
мі. А тут якраз усё спалучаецца.

Вельмі люблю падарожнічаць, зна-
ёміцца з рознымі краінамі і гарадамі. 
Люблю мора, горы, лес. Апошнім 
часам (можа, гэта старасць нады-
ходзіць?) люблю ў бабулінай вёсцы 
садзіць ружы, бэз, рададэндроны 
і пасля сачыць за іх ростам. Лю-
блю гутарыць па душах з блізкімі 
людзьмі. Люблю перачытваць рама-
ны Дастаеўскага, хадзіць на спекта-
клі і на канцэрты ўлюбёных гуртоў. 
Гэта ўсё  – ідэальны адпачынак.

Ёсць асобы, якімі я шчыра захапля-
юся. Але з дзяцінства дала сабе ўста-
ноўку: «Не ствары сабе куміра, Іра». І 
менавіта раўняцца ні на кога не хачу, 
трэба знайсці свой уласны шлях.
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Дзмітрыеўны на спецсемінар, літара-
туразнаўства «зацягнула» мяне. Таму 
потым пайшла ў магістратуру, ас-
пірантуру і абараніла кандыдацкую.

Юнацтва i сэнс жыцця

У юнацтве я часта мяняла свае інта- 
рэсы. То валейбол, то саломапляцен-
не, то тэатральны гурток... Але неяк 
не даводзіла справы да канца. На-
пэўна, шукала сябе, а можа, гэта аса-
блівасць майго характару. У старэй-
шых класах наведвала творчы клуб 
«Імкненне», у якiм спрабавала пісаць.

Я і зараз не ўпэўнена, што дакладна 
ведаю, чаго хачу ад жыцця. Чалавек 
колькі жыве, столькі і стварае сэнсы. 
Як у Франсуа Віёна: «Я зведаў усё, ды 
толькі не сябе». Часам не так про-

ста вызначыць, чаго жадаеш на са-
мой справе, а што навязваецца аб-
ставінамі і грамадствам.

У мяне даволі эмацыйны харак-
тар, магу «выбухнуць», нагаварыць 
чаго, а  пасля будзе сорамна. Праўда, 
на працы я сябе кантралюю.

Дагэтуль няёмка праз тое, што 
падманвала бацькоў калі-нікалі. На-
прыклад, на другім курсе паехалі 
з сяброўкай ў Крым аўтаспынам, а я 
нахлусіла, што едзем цягніком. Інакш 
бацькі не пусцілі б або пасівелі ад 
хвалявання. Зараз я б так не зрабіла, 
бо, калі б што здарылася, родныя і не 
ведалі б, дзе шукаць нас. Студэнтам 
нікога падманваць не раю. Аляксандра КАМКО, 2 курс
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Федор Валентинович Дробеня, заме-
ститель декана по воспитательной рабо-
те и социальным вопросам:

– Для меня Instagram – лучшая соцсеть, где 
удобно узнавать, что происходит в жизни сту-
дентов и всех знакомых. Лучше посмотреть 
фотографию с мероприятия, чем что-то о нем 
читать. Instagram я завел благодаря студентам. 
В сентябре прошлого года нужно было продви-
гать команду Творческого cоюза в YFM, тог-
да я и зарегистрировался. А дальше уже само 
пошло: фотографии с женой, дочерью. Ведь 
тайну личной жизни нужно приоткрыть для 
студентов. А во «ВКонтакте» не регистриру-
юсь, потому что лень, это требует постоянного 
участия и внимания.

ФОРУМ

#преподаватели_в_соцсетях
В современном мире все реже можно встретить человека, который 
не ушел с головой в мир виртуальности. Особенно это касается 
молодежи. А вот как относятся к соцсетям наши преподаватели? 
Об этом узнали «ЖурФАКТЫ».

Дарья Николаевна Гиргель, старший 
преподаватель кафедры литературно-ху-
дожественной критики:

– Я выбрала «ВКонтакте», потому что так 
быстрее сообщать информацию студентам 
и друзьям. Там я зарегистрировалась летом 
2011 года, когда мне надо было найти студентку. 
В Facebook я бываю реже, по необходимости. 
В этой соцсети я появилась только в 2016 году, 
хотела добавиться в группу участников похо-
да в Фанские горы. Соцсети мне необходи-
мы прежде всего для обмена информацией. 
Уже третий год создаю беседу для студентов 
БГУ, изучающих китайский язык: отправляю 
ссылки на учебные материалы, фотографии 
прописей. Бывает, что нужно за пять минут 
до начала занятия написать, в какой мы 
аудитории! Еще интересуюсь группами, где 
пользователи выкладывают учебную лите-
ратуру, вспоминают хорошее кино, делятся 
интересными ссылками. Последняя группа, 
в которую я вступила, – «Первый кошачий».

Юлия Николаевна Лукьянюк, канди-
дат филологических наук, доцент кафе-
дры стилистики и литературного редак-
тирования:

– Я активно пользуюсь соцсетями «ВКонтак-
те», Facebook, «Одноклассники». Instagram ис-
пользую больше для просмотра чужих аккаун-
тов, Telegram – для чтения новостей. Твиттером 
не пользуюсь из-за неблагозвучного названия. 
VK я начала использовать для общения со сту-
дентами. В Facebook общаюсь с коллегами, со-
стою в сообществах, где люблю поучаствовать 
в обсуждении различных тем. Когда в 2006-ом 
создала аккаунт в «Одноклассниках», ощутила 
некую эйфорию! Встретила там огромное ко-
личество знакомых, одноклассников и одно-
группников, которых не видела многие годы. 
Общение, взаимные поздравления с Днем 
рождения – это так сближало! Однажды я 
провела интереснейший эксперимент: поме-
няла дату своего рождения и узнала, кто из 
друзей действительно о нем помнит. Соцсети 
делают мир для меня компактнее. Ведь утром 
я могу пить кофе в Минске и в прямом эфи-
ре смотреть видео одноклассницы из Новой 
Зеландии. Я стараюсь контролировать себя, 
чтобы не уйти с головой в виртуальный мир 
общения. Хоть это и непросто, я вам скажу!

Вольга Аляксандраўна Горбач, кан-
дыдат фалілалагічных навук, дацэнт 
кафедры стылістыкі і літаратурнага 
рэдагавання:

–Instagram дае магчымасць зручна 
зносіцца з калегамі, студэнтамi, выпуск-
нiкамi, нават з родзічамі. Facebook я чы-
таю больш для таго, каб даведацца, чым 
жывуць людзі, якiя мне цiкавы. Сацыяль-
ныя сеткі – мой уласны выбар. Тут можна 
адпачыць. Але калi прыходзіш да дому i 
пачынаеш праглядаць усё, то нават не хапае 
часу. Не варта забываць, што акрамя вiрту-
альнага жыцця ёсць яшчэ i рэальнае. Таму 
да VK яшчэ не дабралася. Мне пакуль хапае!

  Ирина ЛУКАШИК, 2 курс
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Гений состоит в умении 
отличать трудное от 
невозможного.   

                 
      Наполеон Бонапарт
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